

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

JIAZHI GONGCHENG

2020 7

下旬刊（总第 569 期 / 第 39 卷）

价值工程

ISSN 1006-4311



价值工程

2020年7月下旬刊 (总第569期 / 第39卷)
1982年创刊 2020年7月28日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会会刊
中国高等教育学会价值工程分会会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总 编：高志彪

总编室：师瑞

电 话：0311-87024742

编 辑 部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbjb@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路88号

邮 编：050091

国内定价：30.00元人民币

海外定价：30.00美元

目 录

* 特别关注 *

- 新冠疫情下基于虚拟现实技术的实训教学平台建设研究 田萌(1)
新型冠状病毒肺炎疫情期间妇科病房管理体系的构建及实践 蒋施洁等(4)
新冠疫情下线上教学的不足与改进 邵丽(7)
在新冠肺炎疫情影响下对稳企业稳就业的思考 黎世江(9)

* 价值管理 *

- 无形资产评估体系研究 王有红(11)
电力设计团队建设相关理论研究 张燕妮(14)
10kV 电力配网工程施工的技术管理 唐金水(16)
浅谈科研项目过程成本管控作用 陈皓(18)
放管服要求下政府工程质量监督管理中存在的问题及对策 和建武(20)
建筑工程造价管理存在的问题及对策分析 杨军莲(22)
大数据背景下企业营销管理创新方法探索 周钰山(24)
精益生产管理在企业管理中的应用 唐旭(26)
移动网络综合资源管理系统分析与设计 郭志刚等(28)
乌鲁木齐市创新创业载体发展现状及问题研究 何成娣(30)
建筑施工成本管理的造价预算审核分析 谭永祥(32)
高速公路机电工程造价管控探析 梁进勇(34)
农村留守儿童问题及治理对策 赖梦思等(36)
泰州大学生文化消费特征研究 卢静等(38)
武器装备需求论证的运筹方法研究 叶红兵等(40)
新冠疫情下餐饮业财务管理影响以及应对 明萱(43)
绿色输变电工程施工期环境评价指标量化研究 黄铁康等(46)
论述工业危险废物在处置过程中的控制与管理 李雄(48)
EPC总承包模式下工程项目投资及风险管控路径阐释 卜祥明(50)
建筑工程土建施工现场管理的优化策略探究 张东海(52)
新经济时代行政事业单位人力资源管理的创新 郎虎(54)
浅谈业主方对 EPC 工程项目的风险管控 李世强等(56)
基于 CCPM 的地铁车站项目建设进度控制研究 施晶晶等(58)
加强行政事业单位固定资产管理 祝跃宸(61)
中东地区工程项目承包的风险识别与应对措施 柳尚锋等(63)
非国有股比例、内部控制质量、管理层持股与国有企业绩效 黎丽姗(67)
基于贝叶斯公式的索赔博弈模型分析研究 宋红等(70)
务工青年社会融入的社会工作介入研究 黄静瑜等(72)
煤炭企业的生产函数构建 潘桦等(74)
基于 Z-Score 模型对宜人贷财务风险进行评定 李刚伟(76)
浅谈云南省高速公路抗冰雪保通应急措施 王劲惠等(79)
老龄化视角下我国传统建筑行业转型升级发展研究 张婧等(81)
从审价角度浅谈大型社区动迁安置房项目的竣工结算 严宇峰(84)

财务共享对会计及会计人员的影响研究	张俭 等(87)	基于深度学习的研究生科研实践创新培养模式研究	张寅 等(165)	
基于双向拍卖的运输服务市场成交概率模型研究	邵嫄 等(89)	浅析新型建筑材料的特点与发展趋势	刘爽(169)	
混凝土结构物施工中钻孔灌注桩的质量控制	高玉云(92)	创新农村脱贫攻坚工作的深入研究	鲍锐(172)	
市政给排水工程施工质量控制及管理策略	党志荣(94)	基于 PLC+HMI 的桌面型雕铣系统设计与开发	李敏 等(174)	
* 价值链·供应链 *				
小型生鲜实体店全渠道零售的价值分析	张秀杰(96)	基于分层控制的移动应用保护方法研究和设计	肖荣 等(176)	
* 功能载体创新 *				
疏桩复合地基不均匀沉降原因分析及处理	郭绍强 等(98)	面向混合仿真的无人车作战运用仿真通信设计与实现	王冬宁(179)	
云南某露天磷矿堆场稳定性分析	李锡斌(102)	生态型电子政务建设的管理机制探究	刘畅 等(183)	
工业旧厂房弧形屋面檐沟改造方法研究	卢彩平 等(104)	基于人工智能技术的调控程序化操作系统设计与研究	林泽宏 等(186)	
岩土工程勘察与地基处理的相关问题探讨	王成功(107)	浅析基于“互联网+”的交通运输经济发展	刘涛(189)	
基岩截水帷幕灌浆 BIM 实施应用	陈锐 等(109)	发电机灭磁开关和励磁系统可靠性提升	费维(191)	
钢筋桁架楼承板在二次加建中的施工技术及经济效益分析	林桂生 等(112)	论述城市滨水空间的特性及塑造	李迅(193)	
南水北调东线山东德州段工程社会效益浅析	鲁英梅(115)	油菜花在桓仁县乡村旅游中的应用	周杨 等(195)	
全穿插施工楼层截水系统	林腾远 等(117)	一种基于双 Peano 分形的小型天线设计及分析	黄文锐 等(197)	
浅谈磨铣工具在塔探 1 井的应用	童叶森 等(121)	深圳市污水管网工程建设成效探讨	路文达 等(199)	
房建工程墙体砌筑施工技术	杨金龙(124)	游戏化设计对消费者心理满意度的影响	李变变(203)	
铝合金模板施工过程常见问题浅析	杨梓健 等(126)	连续整车式动态计重系统的应用与实践	钟秋 等(205)	
某水电站地下厂房优质混凝土施工技术探讨	何锋(129)	“家庭装修 APP”的应用及推广	康媛媛 等(207)	
浅谈钢箱梁桥施工质量安全监控要点	冯良明(132)	探究当前石油工程技术创新方法	白冰(211)	
渡槽伸缩缝可卸式 U 型止水带施工技术	刘静(135)	制冷系统优化方案评价	黄丽娟 等(213)	
小半径曲线现浇箱梁张拉施工工艺及质量控制	黄福会(138)	基于评级和文本度量在线评论有用性研究	吕心怡(215)	
浅谈地铁盾构空推通过暗挖隧道施工方法	康前进(141)	不同固化剂改良淤泥土的试验研究	夏艳波 等(217)	
某矩形沉井基础施工质量控制技术研究	辛燕梅 等(143)	大学生亚健康状况调查及其影响因素分析	王平霞 等(219)	
顶进下穿铁路框架桥理论与实际研究	陈龙宇(145)	一种低剖面小型天线的电磁特性分析	欧阳耀果 等(222)	
煤矿高抽巷层位布置优化研究	王庶文(147)	公路路桥施工中有关软土地基处理的问题探讨	张全(224)	
转烟器蜘蛛手烟包实时同步传送控制装置的改进设计	李华文 等(149)	基于强化学习的配网参数优化方法	李敬航 等(226)	
薄壁 U 型渡槽造槽机的优化设计	吴建磊 等(154)	基于区间 q-rung Orthopair 模糊 Minkowski 距离测度的 TOPSIS 决策方法	汪烨 等(231)	
* 价值应用 *				
地铁控制测量检测技术方法探讨	段淑清(156)	水流冲蚀作用下的河岸边坡稳定性分析	邓合玉(238)	
论建筑给排水设计中的节水和节能核心研究	张全堂(159)	* 工业工程 *		
大数据视角下高校学生“精准扶贫”机制研究	徐新洲(161)	基于 AutoMod 的车门线 SPS 分拣区零件缓存容量仿真 优化研究	包伟伟 等(241)	
市政污水厂污泥处理现状及可持续发展对策	杨勇 等(163)	* 理论综述 *		
员工持股计划与企业创新:一个文献综述				孙丹 等(244)
生物酶类土壤固化剂的固化机理及进展综述				任晓遐 等(248)
河南全要素能源效率及影响因素				方东方(250)
第二产业能源效率对京津冀环境质量影响研究				邓天 等(254)

Value Engineering
(VE)
Fortnightly Issue
Started in 1982
Vol.39 7.c
(Sum No.569)
Published in Jul. 28, 2020

Inscribed:
Yuan Baohua
General Counsel:
Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
Gao Zhibiao
Manager:
Hebei Association for
Science and Technology
Sponsor:
Hebei Institute of Technology
Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
Shi Rui
Editor:
Editorial Team of VE
Publisher:
Magazine Publishing House of VE
Address:
No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail:
vezzsbj@163.com

Printed by:
Changling Printing House, Langfang
Distributor:
Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price:
¥30.00
Overseas Single Price:
\$ 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
CN 13-1085/N

CONTENTS

SPECIAL FOCUS

- 1 Research on the Construction of Practical Training Teaching Platform Based on Virtual Reality Technology under the COVID-19 Epidemic TIAN Meng
4 Construction and Practice of Gynecological Ward Management System during the Outbreak of COVID-19 JIANG Ni-jie, et al.
7 The Shortage and Improvement of Online Teaching in the COVID-19 Epidemic TAI Li
9 Thoughts on Stabilizing Enterprises and Employment under the Influence of the COVID-19 Epidemic LI Shi-jiang

VALUE MANAGEMENT

- 11 Research on the Value Evaluation System of Intangible Assets WANG You-hong
14 A Study on Related Theory about Team Building of Electric Power Design ZHANG Yan-ni
16 Technical Management of 10kV Power Distribution Network Project Construction TANG Jin-shui
18 On the Role of Cost Control in Scientific Research Project CHEN Hao
20 Problems in Government Engineering Quality Supervision and Management under the Requirements of Release Management Services and Countermeasures HE Jian-wu
22 Analysis of Problems and Countermeasures in Construction Engineering Cost Management YANG Jun-lian
24 Exploration on the Innovative Methods of Enterprise Marketing Management under the Background of Big Data ZHOU Yu-shan
26 Application of Lean Production Management in Enterprise Management TANG Xu
28 The Analysis and Design of Mobile Network Integrated Resource Management System GUO Zhi-gang, et al.
30 Research on the Development Status and Problems of Innovation and Entrepreneurship Carriers in Urumqi HE Cheng-di
32 Analysis of Cost Pre-settlement Review of Construction Cost Management TAN Yong-xiang
34 Exploration on the Cost Management and Control of Expressway Electromechanical Engineering LIANG Jin-yong
36 Problems of Left-behind Children in Rural Areas and the Countermeasures LAI Meng-si, et al.
38 Research on the Characteristics of Cultural Consumption of College Students in Taizhou LU Jing, et al.
40 Research on the Operational Analysis Method of Equipment Demand Demonstration YE Hong-bing, et al.
43 The Impact and Response of the Financial Management of the Catering Industry under COVID-19 Epidemic MING Xuan

46 Quantitative Research on Environmental Assessment Index of Green Power Transmission and Transformation Project during Construction	HUANG Yi-kang, <i>et al.</i>
48 Discussion on the Control and Management of Industrial Hazardous Waste in the Disposal Process	LI Xiong
50 Interpretation of Engineering Project Investment and Risk Management and Control Path under EPC Model	BU Xiang-ming
52 Exploration on the Optimization Strategy of Civil Engineering Construction Site Management in Architectural Engineering	ZHANG Dong-hai
54 The Innovation of Human Resources Management in Administrative Institutions in the New Economic Era	LANG Hu
56 Discussion on Owner's Risk Control of EPC Engineering Project	LI Shi-qiang, <i>et al.</i>
58 Research on Construction Progress Control of Metro Station Project Based on CCPM	SHI Jing-jing, <i>et al.</i>
61 To Strengthen the Management of Fixed Assets in Administrative Institutions	ZHU Yue-chen
63 Risk Identification and Response Measures for Engineering Projects Contracting in the Middle East	LIU Shang-feng, <i>et al.</i>
67 The Relationship between Non-state Shareholder Shareholding, Quality of Internal Control, Management Shareholding and Performance of State-Owned Enterprises	LI Li-shan
70 Analysis and Research on Claim Game Model Based on Bayes Formula	SONG Hong, <i>et al.</i>
72 Research on Social Work Intervention of Social Integration of Working Youth	HUANG Jing-yu, <i>et al.</i>
74 Construction of Production Function of Coal Enterprises	PAN Hua, <i>et al.</i>
76 The Evaluation of Financial Risk of YRD Based on Z-Score Model	LI Gang-wei
79 Discussion on the Emergency Measures for Anti-Ice and Snow Traffic-keeping for Expressways in Yunnan Province	WANG Jin-hui, <i>et al.</i>
81 Research on the Transformation and Upgrading Development of China's Traditional Architecture Industry from the Perspective of Aging	ZHANG Jing, <i>et al.</i>
84 Discussion on the Completion Settlement of Large-scale Community Relocation Housing Project from the Perspective of Accounts Settlement Audit	YAN Yu-feng
87 Research on the Influence of Financial Sharing on Accountants and Accountant Staff	ZHANG Jian, <i>et al.</i>
89 Transaction Probability Model Based on Double Auction in Transportation Service Market	SHAO Yuan, <i>et al.</i>
92 Quality Control of Bored Piles in Construction of Concrete Structures	GAO Yu-yun
94 Construction Quality Control and Management Strategy of Municipal Water Supply and Drainage Engineering	DANG Zhi-rong

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

96 The Value Analysis of Omni-channel Retailing of Small Fresh Stores	ZHANG Xiu-jie
---	---------------

FUNCTION CARRIER INNOVATION

98 Non-uniform Settlement Analysis and Reinforcement of Settlement-controlled Composite Pile Foundation	GUO Shao-qiang, <i>et al.</i>
102 Stability Analysis of One Open-pit Phosphate Ore Yard in Yunnan Province	LI Xi-bin
104 Research on Reconstruction Method of Curved Roof Gutter in Old Industrial Factory Building	LU Cai-ping, <i>et al.</i>
107 Discussion on Related Issues of Geotechnical Engineering Investigation and Foundation Treatment	WANG Cheng-gong
109 BIM Implementation of Bedrock Interception Curtain Grouting	CHEN Rui, <i>et al.</i>
112 Analysis on Construction Technology and Economic Benefit of Reinforced Truss Floor Board in Secondary Construction	LIN Gui-sheng, <i>et al.</i>

115 Analysis on the Social Benefit of the Dezhou Section of East Route of South-to-North Water Transfer Project LU Ying-mei
117 Fully Inserted Construction Floor Water Intercepting System LIN Teng-yuan, <i>et al.</i>
121 Discussion on the Application of Milling Tools in Tatan 1# Well TONG Ye-sen, <i>et al.</i>
124 Construction Technology of Wall Masonry in Building Construction Project YANG Jin-long
126 Analysis of Common Problems in Aluminum Alloy Formwork Construction YANG Zi-jian, <i>et al.</i>
129 Discussion on Construction Technology of High-quality Concrete in Underground Powerhouse of a Hydropower Station HE Feng
132 On the Key Points of Construction Quality and Safety Monitoring of Steel Box Girder Bridge FENG Liang-ming
135 Construction Technology of Detachable U-shaped Waterstop for Expansion Joint of Aqueduct LIU Jing
138 Construction Technology and Quality Control of Prestressed Cast-in-place Box Girder with Small Radius Curve HUANG Fu-hui
141 On the Construction Method of Subway Shield Empty Pushed through the Undercutting Tunnel KANG Qian-jin
143 Research on the Construction Quality Control Technology of a Rectangular Open Caisson Foundation XIN Yan-mei, <i>et al.</i>
145 Theoretical and Practical Research on Frame Bridge Jacked under the Existing Railways CHEN Long-yu
147 Study on Optimization of Layer Layout of High Drainage Roadway in Coal Mine WANG Shu-wen
149 Improved Design of Real-time Synchronous Transmission Control Device of Cigarette Switch Spider Hand and Cigarette Bag LI Hua-wen, <i>et al.</i>
154 Optimal Design of Thin-wall U-shaped Aqueduct-making Machine WU Jian-lei, <i>et al.</i>

VALUE APPLICATION

156 Discussion on Metro Control Measurement and Detection Technology DUAN Shu-qing
159 On the Core Research of Water Saving and Energy Saving in Building Water Supply and Drainage Design ZHANG Quan-tang
161 Research on "Targeted Poverty Alleviation" of College Students from the Perspective of Big Data XU Xin-zhou
163 Sludge Treatment Status and Sustainable Development Countermeasures of Municipal Wastewater Treatment Plant YANG Yong, <i>et al.</i>
165 Research on the Innovative Training Mode of Postgraduate Scientific Research Practice Based on Deep Learning ZHANG Yin, <i>et al.</i>
169 Analysis on the Characteristics and Development Trend of New Building Materials LIU Shuang
172 Study on the Innovation of Rural Poverty Alleviation BAO Rui
174 Design and Development of Desktop Engraving and Milling System Based on PLC+HMI LI Min, <i>et al.</i>
176 Research and Design on Mobile Application Security Protection Method Based on Multi-level Control XIAO Rong, <i>et al.</i>
179 Design and Implementation of Unmanned Vehicle Combat Operation Simulation Communication for Hybrid Simulation WANG Dong-ning
183 Research on the Management Mechanism of Ecological E-Government Construction LIU Chang, <i>et al.</i>
186 The Design and Research of Control Program Operating System Based on Artificial Intelligence Technology LIN Ze-hong, <i>et al.</i>
189 Analysis on the Development of Transportation Economy Based on "Internet+" LIU Tao

191 Reliability Improvement of Generator De-excitation Switch and Excitation System	FEI Wei
193 Discussion on the Characteristics and Shaping of Urban Waterfront Space	LI Xun
195 Application of Rapeseed in Rural Tourism in Huanren County	ZHOU Yang, <i>et al.</i>
197 The Design and Analysis on Small-scale Receiving Antenna Based on Double-Peano Fractal	HUANG Wen-rui, <i>et al.</i>
199 Discussion on the Effect of Shenzhen Sewage Pipe Network Project Construction	LU Wen-da, <i>et al.</i>
203 The Impact of Gamified Design on Consumer Psychological Satisfaction	LI Bian-bian
205 Application and Practice of Continuous Vehicle Dynamic Weighing System	ZHONG Qiu, <i>et al.</i>
207 Application and Promotion of "Home Decoration APP"	KANG Yuan-yuan, <i>et al.</i>
211 Exploration of the Current Petroleum Engineering Technology Innovation Methods	BAI Bing
213 The Evaluation of Optimized Refrigeration System	HUANG Li-chang, <i>et al.</i>
215 Research on the Usefulness of Online Reviews Based on Ratings and Text Metrics	LV Xin-yi
217 Experimental Study on Improvement of Silt Soil with Different Curing Agents	XIA Yan-bo, <i>et al.</i>
219 Investigation on Sub-health Status of College Students and Analysis of Its Influencing Factors	WANG Ping-xia, <i>et al.</i>
222 The Analysis of Electromagnetic Characteristic on Marine Small-scale Receiving Antenna in MW and SW Bands	OUYANG Yao-guo, <i>et al.</i>
224 Discussion on the Problems of Soft Soil Foundation Treatment in Highway Road and Bridge Construction	ZHANG Quan
226 A Parameter Optimization of Distribution System Method by Reinforcement Learning	LI Jing-hang, <i>et al.</i>
231 TOPSIS Decision-making Method Based on q-rung Interval-valued Orthopair Fuzzy Minkowski Distance Measure	WANG Ye, <i>et al.</i>
238 Stability Analysis of River Bank Slope under Water Flow Erosion	DENG He-yu

IE

241 Research on Simulation and Optimization of Parts Buffer Capacity in SPS Sorting Area of Door Line Based on AutoMod	BAO Wei-wei, <i>et al.</i>
--	----------------------------

THEORETICAL REVIEW

244 Employee Stock Ownership Plan and Enterprise Innovation: A Literature Review	SUN Dan, <i>et al.</i>
248 A Summary of the Solidification Mechanism and Progress of Biological Enzyme Soil Solidifying Agents	REN Huan-xia, <i>et al.</i>
250 Henan Total Factor Energy Efficiency and Its Influencing Factors	FANG Dong-fang
254 Study on the Influence of Energy Efficiency of Secondary Industry on Environmental Quality in Beijing-Tianjin-Hebei Region	DENG Tian, <i>et al.</i>

郑重声明

- 1.本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
- 2.来稿在15个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为3个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
- 3.编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
- 4.本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。